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Město Rtyně v Podkrkonoší

Hronovská 431, 542 33 Rtyně v Podkrkonoší
tel.č.: 499 888 140 | e-mail: podatelna@mestortyne.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 7 Zastupitelstva města Rtyně v Podkrkonoší

konané dne 27. 9. 2023 v Malém kulturním sále, K Jídelně 635, Rtyně v Podkrkonoší od 18:00 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na městském úřadě.

Přítomno: Bc. Stanislav Řezníček, DiS., Albert Janko, Pavel Fišera, Petr Garček, MUDr. Jan
Hartman, Ph.D., Mgr. Lenka Kašparová, Mgr. Martin Mičola, Jana Sehnalová, Bc.
Veronika Turková, Mgr. Hana Vondráčková, Martin Žďárský

Omluveni: prof. RNDr. Štěpán Hubálovský, František Pěkný, Karel Šafář, Mgr. Antonín
Stanislav, PhD.

Neomluveni:
Předsedající: Bc. Stanislav Řezníček, DiS.
Zapisovatel*: Ing. Ivana Stonjeková
Ověřovatelé zápisu: Petr Garček, Martin Žďárský

Zasedání  Zastupitelstva  města  Rtyně  v  Podkrkonoší  zahájil  v  18:00  hodin  starosta  města  přivítáním
přítomných občanů a  členů zastupitelstva.  Konstatoval,  že  je  přítomno 11 zastupitelů  a  zastupitelstvo  je
usnášeníschopné. Z jednání se omluvili prof. RNDr. Štěpán Hubálovský, pan František Pěkný a pan Karel Šafář.
Pozdější příchod nahlásil Mgr. Antonín Stanislav, PhD. Starosta dále uvedl, že zasedání bylo svoláno v souladu se
zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění. Informoval, že zápis z minulého jednání zastupitelstva byl
řádně ověřen a podepsán a nikdo ze zastupitelů k němu neměl námitky.
Ověřovateli zápisu byli schváleni pan Petr Garček a pan Martin Žďárský, 11 pro.

1. Schválení programu jednání

Starosta  města  představil  zveřejněný  program  jednání  zastupitelstva  a  navrhl  jej  doplnit  o  bod  č.  6  -
Přistoupení  města  Úpice  do  Svazku  obcí  Jestřebí  hory.  Dotázal  se  na  připomínky  k  programu.  Poté
bylo hlasováno o předloženém programu.

PROGRAM:

1. Schválení programu jednání
2. Rozpočtové opatření č. 5/2023
3. Program na podporu projektů na rok 2024
4. Členství města ve Svazu cestovního ruchu Kladské pomezí, z. s.
5. Zpráva výboru pro sport a tělovýchovu
6. Přistoupení města Úpice do Svazku obcí Jestřebí hory
7. Diskuze

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší schvaluje program 7. zasedání zastupitelstva. 

Výsledek hlasování:
Pro: 11 (Fišera P., Garček P., Hartman J., Janko A., Kašparová L., Mičola M., Řezníček S., Sehnalová J.,
Turková V., Vondráčková H., Ždárský M.) / Proti: 0 / Zdrželo se: 0
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Usnesení č. 7/1/2023 bylo schváleno.

2. Rozpočtové opatření č. 5/2023

Finanční  odbor  předložil  k  projednání  návrh  rozpočtového  opatření  č.  5/2023,  jehož  schválení  náleží
zastupitelstvu města. Rozpočtové opatření č. 5/2023 obsahuje tyto úpravy: V příjmech je promítnuto navýšení
příjmů z daně z nemovitých věcí dle skutečnosti  (50 tis.  Kč),  doplněna dotace od MK ČR na elektronické
zabezpečení MAKUSu (168 tis. Kč), dotace od Úřadu práce na VPP (75 tis. Kč), příspěvek MZe ČR na obnovu,
zajištění  a  výchovu  lesních  porostů  (28,32  tis.  Kč)  a  převod  z  účtu  hospodářské  činnosti  (100  tis.  Kč).
Z  nejvýznamnějších  úprav ve výdajích  lze  uvést  zařazení  dotace od ÚP na VPP (par.  3639).  V  ostatních
případech se jedná zejména o přesuny mezi položkami v rámci paragrafů dle skutečnosti. Na základě výše
uvedených úprav bylo poníženo financování o 336,32 tis. Kč.

Rozpočtovým opatřením č. 5/2023 se příjmy navyšují o 428.320 Kč a budou ve výši 68.146.930 Kč, výdaje
se  navyšují  o  92.000  Kč  a  po  provedení  rozpočtového  opatření  budou  činit  85.928.870  Kč,  financování  bude
ve výši 17.781.940 Kč. Návrh rozpočtového opatření projednala na své schůzi dne 04.09.2023 a doporučila jej
zastupitelstvu města schválit.

Martin  Mičola  uvedl,  že  rozpočtové  opatření  bylo  projednáno  finančním výborem,  kde  zhodnotili  také  aktuální
čerpání  rozpočtu.  Skutečné příjmy oproti  rozpočtu budou vyšší,  některé plánované výdaje se zase nedaří
naplňovat. Bylo by potřeba připravovat projektové dokumentace, aby bylo možné realizovat investiční akce a
případně také žádat o dotace.

Starosta doplnil informaci o probíhajících a připravovaných akcích.  

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2023. Rozpočtové opatření
přílohou.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 (Fišera P., Garček P., Hartman J., Janko A., Kašparová L., Mičola M., Řezníček S., Sehnalová J.,
Turková V., Vondráčková H., Ždárský M.) / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7/2/2023 bylo schváleno.

3. Program na podporu projektů na rok 2024

Zastupitelstvo města byl předložen návrh dotačního programu města na podporu projektů v oblasti kultury,
sportu, tělovýchovy, vzdělávání a volného času na rok 2024. Podmínky poskytování dotací jsou obdobné jako
v  minulých  letech,  alokovaná  částka  je  oproti  loňskému  roku  navýšena  o  400.000  Kč  a  navržena
ve výši 1.400.000 Kč.

Návrh programu na podporu projektů projednala rada města na svém jednání dne 18.09.2023 a doporučila jej
zastupitelstvu města schválit.

Martin  Mičola  uvedl,  že  v  letošním roce  byla  alokovaná  částka  zcela  vyčerpaná,  nezůstala  rezerva  jako
v předchozích letech. Nyní, po navýšení, by rezerva zůstat mohla.

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší schvaluje program na podporu projektů v roce 2024 s celkovou
alokací 1.400.000 Kč. Program vč. formulářů pro žádost a vyúčtování přílohou.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 (Fišera P., Garček P., Hartman J., Janko A., Kašparová L., Mičola M., Řezníček S., Sehnalová J.,
Turková V., Vondráčková H., Ždárský M.) / Proti: 0 / Zdrželo se: 0
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Usnesení č. 7/3/2023 bylo schváleno.

4. Členství města ve Svazu cestovního ruchu Kladské pomezí, z. s.

Svazek obcí Jestřebí hory, jehož členem je i město Rtyně v Podkrkonoší, se rozhodl ukončit členství ve Svazu
cestovního ruchu Kladské pomezí, z. s., Destinační společnost Kladské pomezí nabízí členství  jednotlivým obcím
Svazku samostatně. Pro města a obce členství v Kladském pomezí přináší spolupráci veřejného a soukromého
sektoru v oblasti cestovního ruchu, např. tvoří produkty cestovního ruchu, spolupracuje s institucemi, vzdělává.
Dále přináší marketingové aktivity, propagační materiály, mapové podklady, prezentaci na webu, sociálních
sítích  Facebook,  Twitter,  prezentaci  na veletrzích cestovního ruchu v  rámci  celé  ČR,  pravidelné vydávání
Bulletinu  a  novin.  V  letních  měsících  zajišťuje  provoz  cyklobusů  a  v  zimních  měsících  financuje
úpravu lyžařských stop. Pro naše město je nabízen také individuální program a propagace kulturních akcí,
včetně online propagace, reklamy a fotobanky, videa. Ke konci je pro každého partnera zpracován přehledný
report. Členství vzniká podáním přihlášky a členský poplatek činí 15 Kč na obyvatele/rok (10 Kč členský poplatek
a 5 Kč příspěvek do projektového fondu).  Starosta doplnil  informace o dosavadním členství.  Naše město
do Svazu cestovního  ruchu Kladské  pomezí  vstoupilo  se  SOJH po  roce  2000.  Kladské  pomezí  patří  mezi
destinační  společnosti  v  rámci  celého  kraje,  jehož  území  pokrývá.  Je  financováno  z  více  zdrojů:  z  příspěvků
členů,  dotace z  rozpočtu Královéhradeckého kraje  a  část  prostředků získává z  grantů v  cestovním ruchu
(především na část mzdových nákladů). Kladské pomezí má sídlo v Náchodě. V minulosti, kromě běžných aktivit
v cestovním ruchu, bylo investorem tří rozhleden a to na Žernově, Čapím vrchu (Čáp u Teplic nad Metují) a
Slavíkově (rozhledna Na Signálu) celkem za 7,2 mil. Kč. Rtyně v rámci členství hrála významnou roli v cestovním
ruchu, představovala nové projekty i těžila ze všech aktivit, které byly dostupné. Každý rok se koná zahájení
turistické sezony, kde jsou na společném setkání členů prezentovány novinky. Ke členství města se vyjádřil
i vedoucí odboru kultury, který shrnul dosavadní dopad členství na naše město a definoval, za jakých podmínek
by bylo členství pro Rtyni přínosné (vyjádření v příloze). 

Odkazy: www.kladskepomezi.cz; www.toulavybatoh.cz; www.karelcapek.cz; https://ski.kladskepomezi.cz/.

Rozhodnutí o účasti města v již založených právnických osobách je vyhrazeno zastupitelstvu obce, rada města
na své schůzi 04.09.2023 doporučila zastupitelstvu města členství ve Svazu cestovního ruchu Kladské pomezí,
z. s. schválit.

Činnost a aktivity Kladského pomezí vysvětlila ředitelka společnosti paní Markéta Venclová a uvedla možnosti
spolupráce pro naše město.  Vyzvala přítomné k vyjádření  svých nápadů,  návrhů a očekávání  od členství
ve svazu. Dále doplnila údaje o vzniku a dosavadní existenci Kladského pomezí a o zdrojích financování.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  města  Rtyně  v  Podkrkonoší  schvaluje  členství  města  Rtyně  v  Podkrkonoší  ve  Svazu
cestovního ruchu Kladské pomezí, z. s. Karlovo náměstí 179, 547 01 Náchod, IČO 70151105.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 (Fišera P., Garček P., Hartman J., Janko A., Kašparová L., Mičola M., Řezníček S., Sehnalová J.,
Turková V., Vondráčková H., Ždárský M.) / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7/4/2023 bylo schváleno.

5. Zpráva výboru pro sport a tělovýchovu

Informace o činnosti výboru pro sport a tělovýchovu přednesl pan Vlastimil Duch.

V současné době se sportovní výbor věnuje primárně záměru realizovat veřejné víceúčelové sportoviště. Jako
zásadní  je  pro  výbor  výběr  vhodné lokality,  proto  hledá cestu,  jak  sportoviště  umístit  co  nejblíže  centru
našeho města. Zde spatřuje výhody v dostupnosti pro ZŠ, MŠ, sportovní spolky i širokou veřejnost. Výstavba
v okrajových částech města  s  sebou ponese nutnost  vyšších  ekonomických nákladů na  realizaci  zázemí,
odstoupí se od modelu "Havlovice", kde mohou sportovci, ale i rodiny s dětmi, si užít občerstvení, společně
posedět a  sdružovat se.
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Druhým bodem jsou dotace a možnost čerpání z Národní sportovní agentury, kdy aktuálně platí  poměr 30 %
vlastních prostředků, 70 % dotačních. Výbor upozorňuje, že je velmi pravděpodobné, že se v příštích letech
poměr vlastních a dotačních prostředků změní a stát svoji podporu výrazně poníží.

Starosta doplnil informaci o jednáních s vlastníkem vytipovaného pozemku za pivním barem Hampejz, ten se
však rozhodl pozemek neprodávat. Probíhala i jednání s vlastníky dalších možných pozemků v centru města,
avšak nebyla úspěšná. Reagoval Vlastimil  Duch a požádal o to, aby v případě dalších jednání byl přizván
i zástupce sportovního výboru. Petr Garček uvedl, že necítí podporu ze strany vedení města, problémem je
jednostranná komunikace. Město neinvestuje, nerozvíjí se. Reagoval místostarosta, že má pocit, že sportovní
výbor stále trvá na pozemku za Hampejzem, anebo na jiném v centru města, ale je nutné smířit se s tím, že tyto
pozemky  majitelé  nechtějí  prodat.  Vlastimil  Duch  navrhl,  aby  vedení  města  se  sportovním  výborem
spolupracovalo a komunikovalo. Petr Garček uvedl, že je důležité vybudovat sportoviště v centru města, protože
by bylo možno jako zázemí využít kabiny fotbalového oddílu Baníku.

6. Přistoupení města Úpice do Svazku obcí Jestřebí hory

Město Rtyně v Podkrkonoší je členem Svazku obcí Jestřebí hory. Město Úpice se chce stát novým členem tohoto
svazku. Zastupitelstvo města Úpice na svém jednání dne 06.09.2023 schválilo vstup do SOJH od 01.01.2024.
Místostarosta Úpice Ing. Martin Kořízek informoval o tomto kroku členy svazku na jednání dne 21.09.2023
v Malých Svatoňovicích. Dle stanov svazku přistoupení člena schválí výbor svazku po předcházejícím projednání
v zastupitelstvech všech členských obcí a měst. Starosta doplnil, že členský příspěvek činí 40 Kč/obyvatele.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší projednává a schvaluje přistoupení nového člena Města Úpice
ke Svazku obcí Jestřebí hory od 01.01.2024.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 (Fišera P., Garček P., Hartman J., Janko A., Kašparová L., Mičola M., Řezníček S., Sehnalová J.,
Turková V., Vondráčková H., Ždárský M.) / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7/5/2023 bylo schváleno.

7. Diskuze

Petr Garček ukázal a okomentoval studii úpravy fotbalových kabin, která byla v minulosti zpracována. Vlastimil
Duch zopakoval přání realizovat nové sportoviště v blízkosti centra města. K problematice nového sportoviště
se vyjadřovali další občané, na jejich připomínky reagovali členové zastupitelstva. Vlastimil Duch vyzval, aby
byly  předkládány  možné  lokality,  pozemky,  byly  posuzovány  i  z  hlediska  financí,  záměrem je  volně  přístupné
sportoviště. Petr Garček představil vizi sportoviště a zázemí v blízkosti hřiště.

Starosta poděkoval přítomným za účast a jednání zastupitelstva bylo ukončeno v 19:35 hodin.

Ověřovatelé: Petr Garček   ............................................................
 

Martin Žďárský   ............................................................
 
Starosta Bc. Stanislav Řezníček, DiS.   ............................................................
 
Datum vyhotovení: 2. 10. 2023


